
Zápis ze zasedání Opavského zastupitelstva dětí a mládeže 

 

Datum konání:  17. února 2020 

Přítomno: 17 

Omluveno:  

Neomluveno:   

Zapisovatel:  Milan Freiberg 

Ověřovatel: Eliška Podešvová 

Program:  

8:00 – 8:20  Organizační záležitosti (koordinátor) 

  - kontrola a připomenutí plateb za 2. pololetí 

  - z OZDM byl vyloučen Filip Drozd po několikeré neomluvené absenci, jak to určují stanovy OZDM 

 

8:20 – 8:45 Plánované akce OZDM (koordinátor a ostatní) 

  - příprava na výjezd členů OZDM na setkání parlamentů v Hostinném (21. - 23. 2.).  

  Učastní se: Hrk, Grigarčíková, Vavrošová 

  - koordinátor připomněl, že nás čeká 24. února poslední z debat z cyklu Pondělní káva s probačním 

  pracovníkem, tentokrát zcela v režii členů OZDM a na téma Mladí a vztahy. Role moderátora se ujal 

  Tadeáš Horníček. Do debaty budou přizvání dvě slečny a dva kluci. 

  - zástupci OZDM v krajském parlamentu připomněli uzávěrku projektu Kolik váží vzdělání  

  - koordinátor připomněl schůzku i inscenovanému soudu 20. 3. s tím, že samotný soud na téma 

  Sexting proběhne v dubnu. 

  - přihlásili se zájemci o výjezd v rámci PDM MSK na Slovensko v květnu 2020 (Vavrošová, Podešvová, 

  Pavelcová, Grigarčíková) 

  - debatovali jsme i o zapojení do  celostátní akce Ukliďme Česko, která má proběhnout 4. dubna. 

  - koordinátor navrhl, zda by si OZDM nechtělo vzít za své zřízení sdílené knihovničky v Bredě, o 

  kterou by se členové starali (setkalo se se souhlasem, byla oslovena i manažerka Bredy Aneta  

  Kříbíková, zatím bez odezvy). Za úvahu by stálo i umístění knihovničky na nádraží Opava-západ, až 

  proběhne rekonstrukce. 

  - Tadeáš Horníček přišel s nápadem na propagaci činnosti OZDM mezi řediteli základní škol (mnozí o 

  nás stále neví). Slíbila nám v tom pomoct Dagmar Polášková z odboru školství MMO a nejlépe, kdyby 

  to proběhlo na pravidelním setkání s řediteli. 

  - uvažujeme o Velikonočním knižním bazaru ve spolupráci s novým provozovatelem trhů Martinem 

  Žižlavským. OZDM má přislíben stánek, kde může prodávat knihy. Na starost to má opět Tadeáš 

  Brída. 

  - Anička Vavrošová připomněla konferenci o cílech trvale udržitelného rozvoje. Podle koordinátora by 

  se to hodilo po 25. květnu, kdy začíná zkouškové období na Slezské univerzitě. Michala Brožu osloví 

  opět koordinátor, dále oslovíme Kateřinu Hnátovou a také další spolupracující organizace. 

  - bylo by dobré opět zorganizovat výměnu názůrů zdarma nazvanou Change My Mind a zkusit to 

  provést například v Bredě. Koordinátor slíbil oslovit Anetu Křibíkovou (splněno). 

  - akce Procházka Opavou (na starost má Tadeáš Brída) se prý zadrhnula, problém je údajně na straně 

  firmy Globus. 

  - Tadeáš B. taky seznámil přítomné s termínem návštěvy Senátu, kterou zařizuje ve spolupráci se 



  senátorem Herbertem Paverou 

  - teambuilding OZDM v Matičním domě se uskuteční 28. února. 

8:45 – 9:00 Zprávy o proběhlých akcích 

  - zhodnotili jsme debaty s Bobem Kartousem 11. února.  Mohli jsme pozvat více účastníků, ale jinak 

  ohlasy na ně byly dobré. Chválila si je například vyučující MGO Jana Prošvicová. 

  - Matyáš Rychta referoval o debatě Na vodárně s...Lubomírem Zaorálkem, které se 7. února účastnil 

  Na akci se debatovala hodně o záchraně bývalého obchodního domu Breda.   

9:00 – 9:20 Propagační předměty 

  - Matyáš Rychta připomněl, že bychom si mohli pořídit jako reklamní předmět odznáčky OZDM, dále 

  placky OZDM a přestavil členům OZDM své výsledky pátraní po výrobcích klíčenek  (100 ks by stálo 

  cca 3500). To většina zavrhla jako příliš nákladné. 

  - koordinátor přislíbil, že se zeptá na možnost věnovat členům OZDM klíčenky s logem města (zatím 

  nesplněno) 

 

9:20 – 10:00 Prezentace o náhradní rodinné a pěstounské péči (Denisa Blažková) 

  - ve své prezentaci zmínila členka OZDM různé druhy zařízení pro děti vyžadující zvláštní opatření 

  - popsala také své osobní zkušenosti s těmi zařízeními a vylíčila, jak funguje Dětský domov v Opavě, 

  jehož je klientkou 

  - přiblížila ostatním pojmy jako pěstoun, opatrovník, adopce, hostitelská rodina. 

   

10:15 -  11.30 Debata s hostem, poslancem Alešem Juchelkou (ANO) 

  - hosta na zasedání pozval Tadeáš Horníček 

  - v úvodu jsme pustili krátké video, ve kterém host prezentoval své názory na manželství pro všechny 

  - zmínil také některá čísla: aby se počet obyvatel mohl zvyšovat, mělo by být na jednu rodinu 2,1 

  dítěte, v ČR to je pouze 1,7. 

  - Aleš Juchelka mluvil také o tom, že páry spolu neumí komunikovat 

  - ti, kdo rozvracejí rodiny, jsou hlavně muži 

  „Hrozbou pro tradiční rodinu jsme my sami,“ pronesl host 

  - zmínil také navýšení rodičovského příspěvku o 80 tisíc na 300 tisíc, které schválila sněmovna 

  - Juchelka zmínil, že má na starosti i Radu pro rozhlasové a televizní vysílání 

  - tvrdil také, že jeho kamarádi z řad LGBT nejsou většinou pro manželství pro všechny 

  „Rodina je samostatná jednotka a stát by do ní měl zasahovat co nejméně“ 

  „Mají děti učit sexuální výchově sami rodiče?“ ptal se také Aleš Juchelka 

  - host nám v debatě také slíbil, že pomůže na naše zasedání pozvat ministra školství a hejtmana MSK 

  - on sám preferuje ne střídavou ale společnou péči o děti v rozvedené rodině 

  - mluvili jsme také o povinné maturitě z matematiky, podle Juchelky o ní má být jasno do tří měsíců, 

  on sám není pro její zavedení 

 

11:45 – 13:00 Obědová pauza 

 

13:00 – 13:10 Nový web OZDM 

  - ujala se ho Eliška Podešvová a umístí na něj prvních pár článků ve spolupráci s koordinátorem 

   

13:10 – 14:00 Prezentační dovednosti (Tadeáš Brída) 

  - ve své prezentaci ukazoval, jak taková ideální prezentace má vypadat a naopak čemu se vyhnout 

   

Zapsal Milan Freiberg (koordinátor)    
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